
Vetoomus Porvoon päättäjille Kulloon sivistyskeskuksen säilyttämisen puolesta 

Vädjan till Borgå stads beslutsfattare för bevarande av Kullo bildningscenter 

 

Vastustamme voimakkaasti kaupungin ehdottamaa budjettiehdotuksessa olevaa periaatepäätöstä 

lakkauttaa alle 50 lapsen yksiköt. Kaupunki mainostaa itseään kaupunkina, jossa perheystävällisyys, 

kaksikielisyys ja yhteisöllisyys ovat kaiken keskiössä. Ehdotus romuttaa nämä arvot kokonaan. 

Me allekirjoittaneet vaadimme, että Kulloon sivistyskeskus käsitellään yhtenäisenä yksikkönä, jollainen se 

todellisuudessa on. Sivistyskeskukseen kuuluu Kulloon koulu, Kullo skola ja kaksikielinen päiväkoti 

esikouluineen jossa on yhteensä lähes 180 lasta tällä hetkellä. Nykyisten laskelmien mukaan lukuvuonna 

2029-30 pelkästään Kulloon sivistyskeskuksen perusopetuksen puolella on selkeästi yli 50 lasta.  

Tällä hetkellä Porvoo palveluntarjoajana toteuttaa kuntalaisille kuuluvan tasavertaisen kohtelun. Mikäli 

periaatepäätöstä noudatetaan, ja koulut Kulloossa lakkautetaan, nämä eivät enää toteudu. Paras arkena ja 

Unelmien Porvoo jäävät vain sanahelinäksi. 

Vaatimuksemme käsitellä sivistyskeskus yhtenä yksikkönä perustuu siihen, että samassa kokonaisuudessa 

toimii kuusi eri yksikköä, jotka toimivat synergiassa keskenään. Se mahdollistaa sekä Porvoon arvojen 

toteutumisen että kustannustehokkaiden ratkaisujen löytymisen. Tarkastelemalla esimerkiksi 

oppilasottoalueita, hallinnollista rakennetta sekä tilojen yhteiskäyttöä, voidaan tehostaa kustannusmenoja. 

Sivistyskeskuksen säilyttämisen puolesta puhuu: 

- Maantieteellinen näkökulma: Koulujen sijainti on keskeinen osa kaupungin maantieteellistä 

suunnittelua ja vetovoimaa. Koulun lakkauttaminen Länsi-Porvoossa vaarantaa alueen 

elinvoimaisuuden ja houkuttelevuuden, mikä vaikuttaa kaupungin asukasmäärään ja palveluiden 

tarpeeseen. 

- Perheystävällisyyden mainos ja koululakkautus: Kaupunki mainostaa itseään perheystävällisenä 

paikkana. Koulun lakkauttaminen rikkoo tätä mainosta ja aiheuttaa epäilyksiä siitä, kuinka vakavasti 

kaupunki ottaa perheiden tarpeet huomioon. 

- Koulumatkaturvallisuus ja pituus: Kaupunki on strategiassa määritellyt itsensä ilmastotyön 

edelläkävijäksi, koulukuljetusten lisääminen puhuu tätä vastaan. Pitkät koulumatkat myös lisäävät 

liikenneturvallisuusriskiä ja vaarantaa oppilaiden turvallisuuden. Oppilaita kannustetaan liikkumaan 

välitunneilla, mutta pidentämällä koulumatkoja vaikeutetaan lasten liikkuminen koulumatkalla. 

Tutkimustulokset puhuvat aktiivisen koulumatkan puolesta, vähentäen oppilaiden negatiivista 

hyvinvointia, joka pitkässä juoksussa näkyy positiivisena budjettituloksena. 

- Lasten tasavertaisuus: Koulujen tulee tarjota tasavertaiset mahdollisuudet oppimiseen riippumatta 

oppilaiden asuinpaikasta. Koulun lakkauttaminen horjuttaa tätä periaatetta ja asettaa eriarvoiseen 

asemaan ne oppilaat, jotka joutuvat matkustamaan pitkiä matkoja kouluun. 

- Koulukyytien budjetin kasvu: Koulun lakkauttaminen aiheuttaa lisäkustannuksia koulukyytien 

järjestämisessä. Pidemmät koulumatkat vaativat enemmän resursseja ja lisäävät koulukyytien 

budjettipaineita, mikä voi vaikuttaa kaupungin talouteen. 

 

Olemme huolissamme, onko seuraavat näkökulmat otettu huomioon asiaa valmistellessa? 

Kustannukset:  

- Mistä ja miten väitetyt EUR 300 000 kustannussäästöt tulisivat?  

- Onko suhteutettu muita kuluja, esim. koulumatkat, oppilaiden hyvinvoinnin kustannukset 

pidemmällä aikavälillä, opettajien hyvinvointi ja rakennusten elinkaari? Sivistyskeskuksen 

jatkokäyttö, esim. päiväkodin kustannukset, jos koulut lakkautetaan? 



- Onko huomioitu kokonaiskulut esimerkiksi erityisoppilaiden suhteen. 

- Sivistyskeskuksen rakennukset ovat hyvässä kunnossa, joten lakkauttamisen sijaan siihen kannattaa 

panostaa sekä lisätä oppilasmäärää. Kulloon sivistyskeskus on harvoja terveitä koulurakennuksia 

Porvoossa 

- Porvoon itäisellä puolella suljettiin pienet koulut ja oppilaat siirrettiin Kevätkumpuun, pian tämän 

jälkeen koulu todettiin alimitoitetuksi. 

 

Alueen ja sivistyskeskuksen potentiaali: 

- Alueen kaavoitus on kesken, ja suurella todennäköisyydellä alueita asumiseen lisätään ja 

omakotitalotontteja tulee myyntiin. Jo tällä hetkellä kysyntä on tarjontaa suurempi. 

- Kulloon kylän taloudellinen vauraus on Porvoon keskivertoa korkeampi ja nimenomaan 

sivistyskeskus, toimiva kaksikielisyys ja yhteisöllisyys on houkutellut tänne veronmaksajia.  

- Sivistyskeskuksen sijainti mahdollistaa: 

o Kansainvälisen koulun/luokkien perustamisen. Strategiassa on laajentaa vieraiden kielten 

opetusta, joka voidaan sijoittaa hyvään toimivaan tilaan. Kansainväliset työntekijät 

suuntautuvat todennäköisesti juuri Helsingin läheisimpään alueeseen ja/tai lähelle 

Kilpilahtea. 

o Oppilaaksiottoalueen laajentamisen, koska Kullooseen on hyvät liikenneyhteydet. 

 

- Teollisuusalue ja sen tuomat mahdollisuudet houkutella tänne lisää asukkaita 

- Teollisuusalueen kasvu lisää vetovoimaa alueelle mutta tänne tulevat ihmiset kaipaavat palveluitaan 

myös lähelle. 

- Valmistavan koulutuksen sijoittaminen  

- Kyläkoulun suvaitsevampi ja yhteisöllisempi ympäristö, jossa ei tarvitse aikuistua ennen aikojaan. 

Kyläkouluympäristössä lapset leikkivät yhdessä yli kieli- ja ikärajojen. 

- Tammikuussa 2024 päiväkodissa aloittaa uusi ryhmä lapsimäärän lisääntymisen johdosta. 

- Pääkaupunkiseudun läheisyys ja alueen houkuttelevuus 

 

Ehdotus sotii kaupungin omaa strategiaa vastaan, jossa Kulloo on määritelty palvelukyläksi, jossa on määrä 

tuottaa lähipalveluita. Kylän kehitys palvelukylän edellyttämällä tavalla on varmistettava. 

 

Kulloon sivistyskeskuksen puolesta – för Kullo bildningscenter, 

 

Kulloossa 5.11.2023 
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